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Referat 

SKOLEBESTYRELSEN 
Maglebjergskolen 

 

Onsdag d. 11. december 2017, kl. 17.00–19.00 
 

 

 

Deltagere: Caja, Mette, Lilian, Linda, Signe, Christina, Kim, Birgitte, Mia 

 

Referent: Mia 

 

B = Beslutning O = Orientering D = Drøftelse 

 

1. Godkendelse af dagsorden (B) Godkendt 

2.  Kommentarer til referat fra d.1.11.17.  (B) Godkendt 
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3. Meddelelser fra: (O) 

a. Formanden 

b. Ledelsen 

c. Medarbejdere 

d. Elevrådet 

e. Andre 

a. 

Støtteforeningen har uddelt julegaver - penge til 

hver klasse. 

 

Det forslås Støtteforeningen at få et ”modtager-

navn”, så man ved man betaler til rette instans, 

når man indbetaler fx kontingent via mobile 

pay. 

 

b: 

Nyhedsbrev sendt ud– Kim laver en reminder til 

forældre, så alle får læst det 

Mia, ergoterapeut, stopper. Ledelsen ser på 

hvordan en ny stilling skal strikkes sammen i 

dialog med medarbejderne. 

Ledelsen er i gang med at skrive 

Kvalitetsrapporten. 

God julefest med Nissen Sprælle og hygge 

bagefter i klasserne 

Vi er i gang med at indhegne de 

udendørsområder, der pt. ikke er indhegnet, så 

eleverne kan få gavn af flere udendørs 

muligheder. Vi er i proces med at finde ud af 

indholdet dertil. 

 

c:  

De to SFO-dage i juleferien er i gang med at 

blive planlagt. 

Der er gang i juleværksteder på tværs i A-

sporet. 

SFO har Været på nogle gode ture. 

Der er kommet en ny studerende pr. 1/12 i 

klassen i afd.A (skal være her i et halvt år). 

Flyttet lidt rundt på personalet bl.a. fordi Phillip 

er holdt op. 

Der har været Fælles juleklippedag i B-sporet. 

Jule Gudstjeneste d.15.  

Nogle klasser har tradition for julefrokoster.  

Lucia-optog d. 13. 

DR og Danida julekalender-emne Burkina Faso 

i gang, godt materiale der rammer mange 

niveauer.  

Årsmøderne færdige og forløbet godt. 

 

d. 

Elevrådet er på vej til at blive etableret. 
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4. Principper, vi skal se de gamle principper i 

gennem, trænger de til en revision, eller er 

de ikke længere aktuelle? (D, B) 

Principper: 

 

Ressourcetildeling:  

Arbejdsgruppe blandt pædagoger nedsat, der 

skal kigge på organiseringen i SFO. 

Der er et Ønske i skolebestyrelsen om at der 

altid er et kendt personale pr gruppe i 

sommerferien. Svært at dække pædagogernes 

krav om 3 ugers sammen hængende 

sommerferie uden en lukke-uge. 

Der skal arbejdes videre med sommerferie-

udfordringen 

 

Lejrskole:  

Længe siden der har været tilbudt lejrskoler. 

Sidste lejrskole var før reformen. Der er et 

Ønske i skolebestyrelsen om at styrke området, 

vel vidende det ikke er let og 

ressourcekrævende. 

 

Skole/hjem samarbejdet: Kunne godt 

formuleres mere positivt. Og der savnes 

beskrevet hvad der ligger til grund for 

samarbejdet. I vores nye Kommunikations- og 

samarbejdspolitik er samarbejdet beskrevet og 

kan bruges til dette formål.  

Der tales om den skriftlige kommunikation 

skole- og hjem imellem, i Kinabog eller Intra. 

Fællesbeskeder og/eller individuelle. 

Dette princip skal der arbejdes videre med. 

 

Tilsyn med eleverne: 

Ingen kommentarer. 

 

Skolen har altid tilsynspligt ift. 

eleverne/børnene i løbet af skoledagen, vi kan 

ikke se bort fra den. Tilsynspligten følger skole- 

og SFO dagen, den starter og stopper altid på 

Maglebjergskolens matrikel. 

 

Teamdannelse: 

Få skrevet ind i princippet at det er ressourcer 

og kompetencer der er i spil ift. teamdannelse. 

Princippet skal også revideres, så den er mere 

fleksibel. Side 2 er ikke en relevant del i forhold 

til principper. 

 

Svømning: 

Grundig og tilpas åben for ændringer. 

Evt. principper for hvilke børn der svømmer og 

hvilke der ikke gør. 

 



 

4 

 

Målet har været principperne ikke må være for 

stramme og låste. 

Vigtigt at kigge på dem løbende, da skolen er en 

foranderlig størrelse. 

 

Principperne ses også igennem i MED-udvalg. 

 

Tanker luftes omkring en evt. anden struktur ift. 

elevernes opdeling. Et evt. nedskrevet princip 

om man ser mere på funktionsniveau fremfor 

alder og at dette beskrives. 

 

----- 

Ønske om at når flere dokumenter sendes ud må 

de gerne samles i et dokument. 
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5. Høringssvar vedr. forslag til 

sammenlægning af Kongevejsskolen og 

Kratbjergskolen (D, B) 

Kongevejsskolen er en lille enhed med kun 

Morten som ledelse.  

Det opleves af nogle, at det udsendte er svært at 

tage stilling til og rejser flere spørgsmål. 

Mangler uddybelse af tanker bag.  

Høringssvar debatteres: Skal der laves en 

indsigelse? Er det en spare øvelse? 

Skolebestyrelsen formulerer et udkast med 

ønske om et mere uddybende høringsmateriale 

for at kunne give et kvalificeret svar. Dette 

sendes ud til gennemsyn. 

6. Høring vedr. proces for udmøntning af 

læringsmiljømider. (D, B) 

Er det en god idé der kommer en 

ansøgningsrunde? Hvor er der mest behov? 

Caja laver svar. Vi ønsker fokus på 

modernisering og etablering. 

Maglebjergskolen har ingen faglokaler (udover 

et lille musiklokale) og vi kan ikke frit booke 

faglokaler på Lynge skole. 

5. Ny ledelsesstruktur. (O) Mia bliver afdelingsleder for A-sporet og  

Birgitte bliver afdelingsleder for B-sporet. 

De bliver ledere for både lærere og pædagoger.  

Vi ønsker ikke med denne ledelsesstruktur at 

dele A og B (splitte) – det er ikke hensigten at 

lave 2 søjler. Vi er et lille sted. Og ser os som 

én skole/SFO med vægt på det tværfaglige 

samarbejde. 

6. APV (O) Opstart i januar. 

Skolebestyrelsen får indblik i det samlede 

resultatet. 
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10. Hvordan afsluttes dagen for vores 

elever/børn, der har været en henvendelse 

fra en mor der har hentet sit barn ude foran 

skolen 3 minutter i kl. 16?! (D) 

Bliver taget med videre på pædagogernes 

personalemøde. 

Vi opfordrer til at forældre kontakter skolen i 

første omgang, når der er noget der undrer/er 

utilfredshed med mm. Det må Skolebestyrelsen 

gerne bakke op om og minde om, når der 

kommer sådanne henvendelser. Der kan være 

forskellige forklaringer og grunde, som kan 

være svære at huske, når ikke vi har konkrete 

dage/tider.  

Forældre skal selvfølgelig med ro i sindet kunne 

hente deres barn kl. 16 (ikke senere) uden at 

føle, de kommer ”for sent” 

 

Børnene skal sidde klar et kvarter før. Det er der 

strammet op på. 

11. Evt. Snak om Kvartalsmøder (er et i morgen). 

 

 

Caja Nielsen   Kim Rasmussen 

Formand   Skoleleder 

 

Næste møde 21/2-18 

 


